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Tisztelt Képviselő Asszonyok !

Az Önök által feltett „Miért lehetetleníti el a kormány a szociális intézményeket — miko r
oldódik meg a látássérült rehabilitáció krízise?” című K/6492_ számú írásbeli kérdésével
kapcsolatban az alábbiakról tájékoztatom :
A látássérültek elemi rehabilitációjával kapcsolatosan mindenekel őtt hangsúlyozni kívánom ,
hogy a TÁMQP 5 .4.7. projekt keretében hét elemi rehabilitációs központ jött létre 1,5 milliár d
forint felhasználásával . E központok vállalták, hogy az elemi rehabilitációs szolgáltatás t
évente 1500 látássérült ember számára biztosítják_ Ezzel szemben a szervezetek beszámoló i
szerint a múlt év során, országos szinten mindössze 712 kliens vette igénybe a szolgáltatást .
1Vlegjegyezem_ a Képvisel ő Asszonyok által említett évi hatezer fő látásvesztése eltúlzott, azt
semmiféle hivatalos statisztika nem er ősíti meg. Az elemi rehabilitációs tevékenység kapcsá n
említést érdemel, hogy eddig hiányzott az egységes szakmai követelmény és kontroll .
A korábban kiírt pályázat feltétele az volt, hogy a létrejött elemi rehabilitációs szolgáltatók ö t
évig maguk kötelesek biztosítani a szolgáltatás működtetését_ E szerződésben vállal t
kötelezettségének azonban egyik szolgáltató sem tett eleget . A NEFMI ezért volt kénytelen
már a tavalyi év során is pályázatot kiírni e szolgáltatók m űködtetésére annak érdekében,
hogy a felnő tt korú látássérült emberek ne maradjanak ellátatlanul .
A Magyarország 2012. évi központi költségvetésérő l szóló 2011 . évi törvény az idei évre a
látássérültek elemi rehabilitációjára 142,4 millió forint el ő irányzatot biztosít. A támogatás
pénzügyi fedezete biztosított, a pályázat — melyet idén, a Vakok Állami Intézete fo g
lebonyolítani — az elemi rehabilitációs központok működtetésére a napokban megjelent . Meg
kívánom jegyezni : a Vakok Állami Intézetében az elemi rehabilitációs szolgáltatás immár 3 0
éve igénybe vehető, így nem helytálló az a kijelentés, hogy a látássérült emberek
rehabilitációja nem biztosított a támogatások késedelme miatt . Intézménybezárásokról nincs
tudomásom, ha azonban a Szempont Alapítvány valóban beszüntette a m űködését, akkor
vélhetően az idei évben már nem is fog pályázni . Klienseit a Vakok Állami Intézete bármikor
át tudja venni és biztosítja számukra az elemi rehabilitációs szolgáltatást .

Budapest, 2012 . április 10 .

LJdvözlettel : í

Dr . R~thel~h Miklóst
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